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ROK 2002 



ZO ŽIVOTA OBCE V ROKU 2002 

V roku 2002 vyvrcholila štvorročná práca Obecného zastupiteľstva a starostky obce Vlčkovce 

MUDr. Dariny Marušiakovej. 

Zmeny v OZ a OcÚ 

V štruktúre OZ došlo k malej zmene. Dňom 1.7.2002 sa vzdala mandátu poslanca za DSĽ 

Helena Štefunková, členkou kultúrnej komisie naďalej zostala. Ako náhradníčka za poslanca 

nastúpila Anna Ištvanovičová, poslankyňa za HZDS. 

V súvislosti s presunom kompetencií zo štátnej správy na OcÚ došlo k prerozdeleniu agendy 

medzi administratívnymi pracovníčkami OcÚ Máriou Hermanskou a Vierou Krajčírovou. 

Napriek množstvu agendy pracovali na OcÚ so zníženým počtom pracovníčok o 0,5 úväzku 

a tiež 0,5 úväzku údržbárskeho miesta. 

OBYVATEĽSTVO 

Naši najstarší občania a manželia 

K 1. januáru mala obec 1151 obyvateľov. Najstaršou občiankou zostala 91 ročná Cecília 

Puškášová. Najstarší muž 89 ročný Štefan Pikna so svojou 83 ročnou manželkou Františkou 

prežili spolu 64 rokov. Krásne výročie oslávili aj ďalšie manželské dvojice a to Jozef a Anna 

Kotvasoví (88 a 83 roční) oslávili 62 rokov spoločného života. 86 ročný Štefan Horváth 

a rovnako stará manželka Kamila oslávili 60 rokov manželstva. V zázname z roku 2001 boli 

omylom uvedení ako najstarší pár, prím vedú podľa veku manželky. 

55. výročie sobáša oslávili 87 ročný Jozef Sokol a 79 ročná Božena Sokolová. 50 rokov kráčajú 

spoločne životom manželia František a Natália Blahútoví, tiež Filip a Terézia Uhrovičoví. 

Prvé dieťa v roku 2002 

Prvým novorodencom v tomto roku bola Alexandra Miškolciová. Celkove sa narodilo 7 

chlapcov a 2 dievčatá. 

Zomreli naši spoluobčania Františka Štefunková, Helena Puškášová, Mária Štefunková, Emília 

Horváthová, JUDr. Dušan Jusko, Katarína Vašková, Rozália Šišková. 

Najviac používané mená 

Najviac používané ženské meno Mária má u nás 69 žien, meno Anna má 26 žien a Jana 24 

dievčat a žien. Medzi mužskými menami vedie Jozef počtom 44, Petrov je 42 a Jánov 30. 

Sobáš uzavrelo 8 manželských párov. 

ČINNOSŤ OBECNÉHO ÚRADU 

Výsledok hospodárenia 

Obecné zastupiteľstvo schválilo uzávierku roku 2001. Audit vykonala Ing. Serenčéšová, 

výsledky hospodárenia boli v súlade s platnými predpismi a zákonmi. Zúčtovanie výsledkov 

hospodárenia bolo nasledovné: 

- Do rezervného fondu        64 980,-Sk 

- Do príjmov     584 825,50,-Sk 

- Spolu výsledky hospodárenia 649 805,50,-Sk. 



Z rozpočtu 2003 

Uvediem aspoň časť rozpočtu na rok 2003. OZ schválilo prideliť finančné prostriedky vo 

výške: 

100 000,-Sk  TJ Vlčkovce 

50 000,-Sk  na zakúpenie xeroxu pre OcÚ 

12 000,-Sk  na kultúrne podujatia pre organizácie 

7 000,-Sk  na revíziu kinotechnických zariadení 

40 000,-Sk  pre Farský úrad na opravu a revíziu bleskozvodov na kostole 

649 490,40,-Sk časť nákladov prác na obecnú kanalizáciu 

20 000,-Sk  na odpadové nádoby na separovaný zber 

Na mzdy a odvody: 

34 000,-Sk  matrika 

372 000,-Sk MŠ 

522 000,-Sk  ZŠ 

198 000,-Sk ŠJ 

Na bežné výdavky: 

173 000,-Sk školstvo 

5 000,-Sk matrika 

V priebehu roka nastali zmeny v rozpočte vzhľadom na Právnu subjektivitu škôl. 

Presun kompetencií na OcÚ 

Do činnosti na OcÚ výrazne zasiahol presun kompetencií zo štátnej správy na miestnu 

samosprávu. Od 1.7.2002 prešli do kompetencie OcÚ ZŠ, MŠ a ŠJ Vlčkovce. Školské budovy 

boli prevzaté s mnohými závadami vyžadujúcimi údržbu. 

Ku dňu 1.1.2003 bola schválená Právna subjektivita škôl v obci. Riaditeľkou Základnej školy 

s Materskou školou pre 1.-4. ročník zostala Mgr. Erika Šušlová, do funkcie zástupkyne bola 

poverená Helena Štefunková a pre ŠJ Tatiana Blažová. 

Na úseku opatrovateľskej služby pre nevládnych občanov prevzala obec kompetencie zo 

zákona. 

V oblasti stavebníctva bol prenos kompetencií riešený zriadením spoločnej úradovne pre obce 

v Trnave. 

STAVEBNÉ AKCIE 

Náročnosť si vyžadovali aj stavebné akcie. Úspešne sa podarilo dobudovať plynofykáciu 

uličky pri hostinci, v celkovom náklade 220 000,-Sk. Taktiež bola v tejto lokalite dobudovaná 

kanalizácia a zároveň uložené potrubie pre vodovod. Obecná kanalizácia bola dobudovaná 

v dolnej časti obce až po Cukop, vrátane Zdravotníckeho strediska a bytovky pri Cukope, 

v náklade 1 700 000,-Sk a časť ponad mlynský náhon v hodnote 250 000,-Sk. 

Neodkanalizovaných zostalo 12 domov. Na obecnú kanalizáciu bolo vynaložených 16 

miliónov korún. Do spoločného kanalizačného zberača vložila obec 3 400 000,-Sk. 



Problémovým naďalej zostal potok pri mlyne, ktorý je umelo vytvoreným kanálom. Povodie 

Váhu podmieňuje zásyp zabudovaním kanála pod zásyp. Kanál by v prípade väčšieho náporu 

zrážok slúžil na odvádzanie prívalovej vody. Obec plánovala na zásype vysadiť park. 

V konečnom riešení Povodie nedalo súhlas na zásyp. 

Nakoľko nebol obrábaný pozemok za ZŠ, bol daný do prenájmu Jánovi Bohunickému, na dobu 

5 rokov. 

Záujem o výstavbu v obci  

Nové Firmy? 

Záujem o výstavbu priemyselného parku na pozemku bývalej obaľovačky prejavila firma 

TRADE CONTACTS Consulting Trenčín. Výroba a služby ba mali byť zamerané na 

strojárstvo. 

Ing. Dušan Orešanský podal žiadosť o súhlas OcÚ na výstavbu reštauračného zariadenia HOT 

POT, v blízkosti čerpacej stanice AVANTI. Zariadenie by poskytovalo služby motoristickej 

verejnosti. 

O priestory bývalej sály Farmy FRESH, alebo o pozemok v blízkosti diaľnice pri 

Dobrovodských, mala záujem firma RADAFLEX. 

Záujem bol aj o pozemok na bývalých kalových jamách Cukrovaru. Záujemca mal úmysel 

vybudovať colný sklad, prípadne špedičnú firmu. 

V riešení bola výstavba cesty k plánovanej novej zóne budúcej výstavby rodinných domov od 

cintorína po Majer. 

Uvedené aktivity svedčia o tom, že naša obec má vyhovujúce dopravné diaľničné spojenie, čo 

je v prospech zaujímajúcich sa firiem. 

Poslanci nemajú záujem brzdiť rozvoj výstavby a priemyslu v obci. Umiestnenie 

podnikateľských objektov je pre obec finančne výhodné a prispelo by aj k zvýšeniu 

zamestnanosti občanov. 

Končí volebné obdobie OZ a starostky obce 

Nakoľko končilo volebné obdobie, na októbrovom zasadnutí OZ hodnotili predsedovia 

jednotlivých komisií svoju činnosť. Správu za volebné obdobie predložila starostka obec 

MUDr. Marušiaková. V závere skonštatovala, že naše OZ bolo jedno z najlepších v porovnaní 

s informáciami od iných starostov. V rozhodovaní Obecného zastupiteľstva nerozhodovala 

politická príslušnosť poslancov, ale snaha dohodnúť sa v záujme občanov a obce. Prácu 

poslancov ocenil aj prítomný občan Jozef Kráľovič. 

Návštevy v obci, predvolebné stretnutia 

V rámci predvolebnej kampane do NR SR navštívil našu obec Ján Lupták, volebný líder strany 

Združenia robotníkov Slovenska (ZRS) v parlamentných voľbách a predseda strany ZRS. 

Okrem pozdravu občanom zanechal v obchode mesačník ZRS HLAS ROBOTNÍKOV 

technikov a pracujúcej inteligencie. 

27.8. sa konalo predvolebné stretnutie s tromi kandidátmi HZDS, p. Gabriel, za OV tajomník 

HZDS p. Mahut a p. Prokopová. Pán Gabriel je poslanec NR SR za HZDS. 



Dňa (27.8.) sa konalo predstavovanie kandidátov na starostu obce a poslancov. Občania mali 

možnosť zoznámiť sa s ich volebným programom. Oprava dňa 22.11. 

27.11. navštívil obec pán Ivan Gašparovič, predseda HZD – Hnutie za demokraciu. Zúčastnil 

sa predvolebného stretnutia ku komunálnym voľbám v obci. 

UDALOSŤ CELOŠTÁTNEHO CHARAKTERU 

Voľby do NR SR 

V dňoch 20.9. a 21.9.2002 sa uskutočnili voľby do Národnej rady Slovenskej republiky. 

Výsledky hlasovania v obci Vlčkovce: 

Počet osôb zapísaných do zoznamu voličov    895 

Počet voličov, ktorým boli vydané obálky    617 

Počet odovzdaných obálok      617 

Počet platných odovzdaných hlasov     604 

Počet platných hlasov odovzdaných pre každú politickú stranu alebo politické hnutie: 

Strana zelených na Slovensku         10 

Slovenská demokratická a kresťanská únia        58 

Strana za demokratické práva občanov           1 

Strana demokratickej ľavice             5  

SMER        133 

Hnutie za demokratické Slovensko      185 

Občianska konzervatívna strana          5 

Hnutie za demokraciu         51 

Politické hnutie Rómov na Slovensku – ROMA       0 

Komunistická strana Slovensko       22 

Strana maďarskej koalície – Magyar Koalíció Pártja       1 

Kresťanskodemokratické hnutie        58 

Demokratická strana             0 

Ľudová strana           0 

Združenie robotníkov Slovenska          3 

Ľavicový blok           1 

Aliancia nového občana        18 

Béčko – Revolučná robotnícka strana        1 

Žena a rodina            0 

Sociálnodemokratická alternatíva       12 

Slovenská národná jednota          0 

Nezávislá občianska strana nezamestnaných a poškodených     5 

Slovenská národná strana        19 

Robotnícka strana ROSA          2 

Rómska občianska iniciatíva SR         0 

Pravá Slovenská národná strana       14 

Voľby do Obecného zastupiteľstva a starostu obce 

V dňoch 6.12. a 7.12.2002 sa konali voľby do obecného zastupiteľstva a starostu obce. 

Výsledky volieb boli nasledovné: 



Počet osôb zapísaných v zozname voličov       907 

Počet voličov, ktorým boli vydané obálky       613 

Počet odovzdaných obálok         612 

Počet platných hlasovacích lístkov odovzdaných pre voľby do obecného zastupiteľstva 581 

Počet poslancov, ktorý sa mal zvoliť           9 

Počet zvolených poslancov             9 

Počet platných hlasovacích lístkov odovzdaných pre voľby starostu obce   595 

Novozvolení poslanci OZ 

Kandidáti, ktorí boli zvolení za poslancov – počet hlasov: 

Sabína Klačová  NEKA  413 

Branislav Belák  HZDS  397 

Martin Sivák   NEKA  366 

Peter Uhrovič   HZD  345 

Rudolf Križanovič  HZDS  329 

Andrej Caban   SMER  307 

Mária Madarová  HZDS  273 

Anna Ištvanovičová  HZDS  215 

Renáta Kudláčová  HZDS  214 

Náhradníci – kandidáti, ktorí neboli zvolení – počet hlasov: 

Denisa Štefáková    195 

Zuzana Miháliková    166 

Vladimír Šuran    157 

Mária Hlavičková    148 

Darina Ševčíková    147 

Daniel Šturdík    120 

Počet platných hlasov odovzdaných pre kandidátov pre voľbu starostu obce: 

Juraj Kudláč   HZDS  142 platných hlasov 

Marián Miškolci  HZD    49 

Jarolím Šimo   NEKA  404 

NOVOZVOLENÝ STAROSTA OBCE 

Za starostu obce bol zvolený Ing. Jarolím Šimo 

Veľa úspechov v nastávajúcom období! 

KULTÚRNOSPOLOČENSKÝ ŽIVOT V OBCI 

Srdiečko 

Kultúrny život v obci zaznamenal nové aktivity. Naše deti a mládež si pod vedením Jaroslava 

Škarítka založili klub kresťanskej mládeže s priliehavým názvom SRDIEČKO. Stretávali sa 

v klubových priestoroch. Tu si spríjemňovali nedeľné popoludnia spoločenskými hrami, 

spevom a hrou na gitare. 

 



Vienok 

Ďalšou peknou aktivitou zameranou na podchytenie detí a oživenie folklóru v obci, bolo 

založenie detského folklórneho súboru VIENOK. Konkurz pre deti vo veku od 6 do 14 rokov 

sa uskutočnil 4.12. Vedenia sa ujala Denisa Štefáková. Do súboru sa prihlásilo 28 detí. 

Miestna knižnica 

Miestna knižnica poskytovala výpožičky dospelým i deťom. Knižnicu viedla Mgr. Viera 

Kráľovičová. Počet knižných titulov bol 4225, z toho pre dospelých 352 titulov odbornej 

a 2260 krásnej literatúry, pre deti 211 titulov odbornej a 1402 krásnej literatúry. 

Zakúpených bolo 63 kníh, darovaných 21, ubudlo 30 kníh. Evidovaných bolo 100 čitateľov. 

Celkový počet výpožičiek bol 2169. 

Odoberané boli časopisy Dorka, Záhradkár, Áčko. 

Pod šable 

Prvým podujatím kultúrnej komisie v obci bol záver fašiangov. Fašiangový víkend sa začal 

v sobotu sprievodom maškár dedinou. Celodennú púť ulicou aj uličkami „Pod šable“ viedla 

Mária Madarová a Juraj Kudláč, výdatne im pomáhala Denisa Štefáková. Na veselosti pridával 

harmonikár Vladimír Šuran, mládenci a deti „cigánčatá“ aj s najmenším v kočíku. Podarilo sa 

im dokonca rozohnať aj mraky. 

Pochovávanie basy 

Veselo bolo aj v nedeľu pri Pochovávaní basy. Ľudové piesne a vtipy členov Vlčkovanky 

spestrili domáci hostia, Milan Gabriel hrou na fujare a Renáta Kudláčová s deťmi v úlohe 

žiarlivej cigánky. Naše baby – plačky asi nemajú na okolí konkurenciu. O úspechu programu 

svedčilo aj ich pozvanie na reprízu do Opoja. Dobrú atmosféru obidvoch dní zachytil na 

videozáznam Vladimír Šturdík, za pomoci Miroslava Škorca. 

Regrúti, asentírka 

Posledný aprílový večer patril našim regrútom. Aj tento rok sa im pri dobrej nálade a podpore 

obdivovateľov podarilo postaviť poriadne vysoký máj. Chlapcov – 11. regrútov ešte čakal 

odvod „asentírka“, ktorý bol 18.10. v Trnave.  

Deň matiek 

Druhé májové nedeľné popoludnie bolo venované matkám. Mažoretky a sprievod detí ZŠ 

a MŠ prilákali mamičky a babičky na oslavu Dňa matiek. Za lásku a starostlivosť sa deti 

poďakovali kultúrnym programom. Slová vďaky venoval za OcÚ a všetkých mužov Ing. 

Jarolím Šimo. 

Medzinárodný deň detí 

Deti mali svoj sviatok 1. júna. O zábavu a občerstvenie sa im postarali športovci. 

Raritou sa stávajú kone. V parku Slezákových bol dokonca letný trampský Country večer. 

 

 



Výročie Deklarácie a zvrchovanosti SR 

Vydareným podujatím bola oslava výročia Deklarácie a zvrchovanosti SR. Tradičná Vatra sa 

konala 17. júla, tentoraz v parku. Nové prostredie, jazda na koňoch, opekanie, darčeky deťom 

od sponzorov, disco Vlada Šurana, prilákali mnoho návštevníkov. 

58. výročie SNP 

28. augusta odznela za zvukov hudby a spomienkového príhovoru relácia v miestnom rozhlase 

z príležitosti 58. výročia SNP. Zástupcovia OcÚ, strán a hnutí si uctili pamiatku padlých v 2. 

svetovej vojne položením kytice pri pomníku pred kostolom. 

Stretnutie spolužiakov 

Leto vyvolalo spomienky na školu. Stretnutie si zorganizovali spolužiaci z Vlčkoviec, 

Križovian a Opoja, ročník 1963 a 1964. Pri hudbe a občerstvení si rovesníci zaspomínali 

v motoreste ESO na 25 rokov od ukončenia základnej školy. 

Naša spoluobčianka Jana Dobrovodská neraz predviedla svoje recitačné schopnosti 

a obdivuhodnú pamäť pri príležitostných oslavách v obci, ale aj pri poslednej rozlúčke so 

zosnulými. Dňa 1. júla sa ozvala v Slovenskom rozhlase, kde odznela hodinová relácia zo 

stretnutia absolventiek Rodinnej školy v Trnave po 55. rokoch. Stretnutie zahájila recitáciou 

p. Dobrovodská, ktoré bola tiež organizátorkou. V spomienkach zdôraznila prínos školy do 

rodinného života hlavne v oblasti výchovy, no i pre potrebné zručnosti ako šitie, varenie. Ako 

vidno aj po rokoch, vplývala aj na úroveň spoločenského kontaktu a komunikácie. Bol to tiež 

pekný prínos k zviditeľneniu našej obce. Báseň „Stesk“, ktorú recitovala, napísala jej 

spolužiačka.  

Hana Strýčková 

Stesk 

Tak ten čas letí! 

Stala sa mládež dozretá 

z rozosmiatych detí. 

Tak ten čas cváľa 

a mladosť mení v starobu 

a v piesok mení brala! 

Tak ten čas minie, 

že jedného dňa život tvoj 

azda si zívne 

a povie, že žiť bolo divné 

no predsa krásne. 

Život sa rodí a hasne. 

V závere roka bolo príjemné posedenie pre dôchodcov so sladkou pozornosťou, ktorá 

prizdobila ich vianočné stromčeky. K dobrej nálade prispelo vystúpenie spevokolu 

z Jaslovských Bohuníc. 

K deťom prišiel Mikuláš rovno v predvečer jeho sviatku. V kinosále obdaroval deti sladkými 

darčekmi, aj keď nie do topánok, ale radosti bolo veľa. 



Ďalšie podujatia, ktoré nesporne spadajú aj do kultúrnej oblasti, sú uvedené pri jednotlivých 

organizáciách.  

Spomenúť treba aj náš Občasník, ktorý sa podieľal na informovanosti občanov. Poslúžil aj na 

pobavenie, ale aj na poučenie. Výborný bol napríklad recept na „kalkýš“ od Kvetoslavy 

Juračkovej. Je to recept našich starých materí, typické starodávne jedlo, ktoré sa u nás 

pripravovalo na konci zimy, keď je v strave málo vitamínov. Bolo to pôstne jedlo 

z naklíčeného obilia, veľmi bohaté na vitamín B a E. jeho príprava trvala niekoľko dní, avšak 

stojí zato aj ako sladká pochúťka. Pre uchovanie je tu recept. 

Zo starých receptov: 

Kalkýš 

1kg raži 1kg pšenice 

Preberieme, ponecháme iba celé a zdravé zrná s dobrou klíčivosťou, dobre umyjeme. Pšenicu 

namočíme do vody na niekoľko hodín, potom na kratší čas namočíme i raž.  

Nabobtané zrná rozprestrieme do debničky, najviac 4-5cm. Prikryjeme vlhkou, čistou handrou, 

2-3krát denne navlhčíme. Necháme klíčiť asi 6 dní. 

Keď vyrastú klíčky do výšky asi 1,5cm, všetko zomelieme. Vzniknutú hmotu vymáčame v 6l 

vody, precedíme, vyžmýkame. Ďalej používame iba vodu, v ktorej je vylúhovaný obsah zŕn. 

Vodu zamiesime s hladkou múkou, alebo polohrubou na cesto o niečo hustejšie ako 

palacinkové. Pečieme v pekáčoch do červena, približne tak dlho, ako keď pečieme mäso. 

Zo spomienok môjho otca a starších už nebohých susedov ma popri kalkýši napadol „cvíboch“. 

Bola to zrejme náhrada cumľa malým deťom, ktoré robili matky z navlhčeného chleba, 

obaleného v kúsku plátna. 

ZDRAVOTNÍCTVO 

K nepríjemným chorobám ktoré sa stávajú hrozbou, patrí ochorenie hrubého čreva. Podľa 

vyjadrenia našej praktickej lekárky MUDr. Anny Vargovej, v jesennom období sa začal i keď 

v malom rozsahu nový projekt – preventívne prehliadky hrubého čreva. Ďalšou hrozbou 

zdravotníctva sú pripravované poplatky. 

Predsa sa objavila aj jedna príjemná novinka. Naša zubná lekárka zmenila vydajom priezvisko. 

Takže o chrup pacientov sa odteraz stará MUDr. Marta Poláčiková. 

ŠKOLSTVO 

Materská škola 

Kalendárny rok sa v Materskej škole začal veselo. Najskôr to bola návšteva divadelného 

predstavenia „Valčík pre popolušku“, v Trnave, dokonca sponzorským autobusom. Deti mali 

veľkú radosť aj z návštevy MaC Donaldu. 

Karneval sa aj tentoraz vydaril. Masky detí motivovali aj pani učiteľky, ktoré sa predstavili 

ako chobotnica, čertica a Micky Mouse. O zábavu nebola núdza, k dobrej nálade prispeli aj 

odmeny pre všetky deti. 

Obvodné podujatie „Zahrajme sa“ 

Na deň matiek úspešne vystúpili deti v krojoch, za doprovodu harmoniky p. učiteľky 

Retzerovej. Veľký úspech zožali škôlkari aj na obvodnom podujatí „Zahrajme sa“, ktoré sa 



konalo v Zavare. Za prítomnosti starostov obcí a pracovníkov OÚ – Odboru školstva v Trnave, 

sa predstavili deti z MŠ Zeleneč, Majcichov, Križovany, Vlčkovce, Zavar a Lovčice. 

MDD oslávili na školskom dvore. Celý deň bol vyplnený rôznymi súťažami, tancom a končil 

sladkou odmenou. 

12.6. sa deti bavili, ale aj učili, na hudobnom predstavení p. Hermanovej „O princeznej žabke“. 

Personálne zmeny v MŠ 

V priebehu tohto polroka došlo k zmene personálu MŠ. Vedúca ŠJ p. Péteryová odišla na 

materskú dovolenku. Na jej miesto nastúpila p. Balážová, kuchárka z Trnavy. 29.4. odišla p. 

učiteľka Jantová do MŠ v Špačinciach. 

28.6. bol slávnostne ukončený školský rok. Deti, ktoré čakala povinná školská dochádzka, 

dostali knižné odmeny. Prázdninová prevádzka nebola. 

Nový školský rok 

Nový školský rok sa začal 2. septembra. Zapísaných bolo 35 detí, z toho 17 do staršej skupiny, 

18 do mladšej. Denná prevádzka bola na žiadosť rodičov upravená od 6h 30min do 16h 15min. 

Hneď na začiatku sa vyskytli problémy s pitnou vodou. Závadu spôsobila korózia trubky. 

Kuchyňa sa prevádzkovala v ZŠ, tam chodili deti aj na obed. Desiatu a olovrant zase donášali 

kuchárky do MŠ. Od 1.10. z dôvodu nadbytočnosti odišla kuchárka p. Halanová. Stravovanie 

v MŠ sa obnovilo. 

Kolektív pracovníčok 

Kolektív pracovníčok viedla riaditeľka školy Helena Štefunková. Vyučujúce boli Ľudmila 

Retzerová a Mária Bartošová. Vedúca jedálne Tatiana Blažová, hlavná kuchárka Lýdia 

Vašková, pomocná kuchárka Marcela Supeková a školníčka Silvia Dudášová. 

Štátna školská inšpekcia 

V dňoch 26. a 27.11. sa uskutočnila Štátna školská inšpekcia, zameraná na dokumentáciu školy 

a na výchovný proces. Uskutočnili ju inšpektorky p. Uvačková z Bratislavy a p. Šlahorová 

z Trnavy, s kladným hodnotením. 

Deti si prišli na svoje pri pečení vianočného pečiva s mamičkami p. Plechlovou, Štefákovou 

a Kubovou. Vychutnali ho aj na druhý deň 17.12. pri vianočnej besiedke. 

Oznámenie o prechode na právnu subjektivitu so ZŠ prijali pracovníčky MŠ s prekvapením 

a nespokojnosťou. 

Základná škola 

 V prvom polroku bola dlhodobo práceneschopná riaditeľka školy Mgr. Erika Šušlová. 

V riadiacej práci ju zastupovala Mgr. Jarmila Horváthová. Ako zastupujúca vyučujúca bola 

prijatá Mgr. Marta Šimášková zo Serede, neskôr ju vystriedala domáca p. uč. Anna 

Masaryková.  

Krátko po Vianociach sa po vyvrcholení prvého polroka všetci žiaci roztancovali na 

maškarnom plese. Dobre sa zabavili, ale aj poučili na výchovnom koncerte „Princezná Žabka“ 

v Trnave. V marci si zasúťažili v prednese poézie a prózy v školskom kole súťaže Hollého 



pamätník. Odmenení boli žiaci Lucia Zaťková 2.roč., Katarína Krasňanská 3.roč., Natália 

Krajčírová 4.roč. 

Aj v tomto roku sa žiaci poďakovali mamičkám, či už v úlohe mažoretiek, alebo recitáciou.  

30.mája smeroval autobus s deťmi do Bojníc na školský výlet. Týmto si zároveň spestrili 

oslavu MDD. 

Knižné odmeny najlepším 

Na slávnostnom vyhodnotení a ukončení školského roka boli odmenení žiaci Mária 

Čunderlíková a Juraj Krasňanský 1. roč., Lucia Zaťková 2. roč., Katarína Krasňanská 3. roč., 

Jakub Sivák 4. roč. Knižné odmeny zakúpila Rodičovská rada (RR). 

Školský rok 2002/2003 

Slávnostné otvorenie nového školského roka bolo 2.9.2002. Žiakom a rodičom sa prihovorila 

riaditeľka školy Mgr. Erika Šušlová, starostka obce MUDr. Darina Marušiaková, ktorá zároveň 

odovzdala darčeky prvákom a predsedkyňa RR Renáta Kudláčová. Riaditeľka školy 

predstavila novú pani učiteľku Carmen Delinčákovú zo Seredi. 

Štruktúra žiackeho a pedagogického kolektívu 

Stav žiakov k 2.9.2002 bol nasledovný: 

1.roč. 10 žiakov, 2. roč. 8, 3. roč. 6 a 4. roč. 9, spolu 33 žiakov. Ešte v septembri sa traja 

odsťahovali. V spojenom 1. a 3. roč. vyučovala Mgr. Delinčáková, v 2. a 4. roč. Mgr. Šušlová. 

V školskom klube bolo 30 žiakov, oddelenia viedli vychovávateľky Marta Kudláčová a Alena 

Doležajová.  

Nepovinné predmety: Náboženskú výchovu vyučovala Elena Mokrá, Zdravotnú výchovu A. 

Doležajová. Záujmový útvar šikovné ruky viedla Mgr. Delinčáková. 

V ŠJ sa stravovalo 20 žiakov a všetky vyučujúce.  

Prvé miesto v súťaži RAMA – projekt Počítače školám 

Dňa 15.10. dostala riaditeľka školy oznam od reklamnej agentúry MP oznam o výhre v súťaži 

RAMA – projekt Počítače školám. Naša škola sa umiestnila na prvom mieste a získala – 

výpočtovú techniku v hodnote 130 000,-Sk. 23.10. sa naši žiaci – víťazi súťaže fotografovali 

pre médiá a celá škola bola na slávnostnom odovzdávaní poukážky na výhru v Bratislave, 

v reštaurácii Café Roland. Poukážka na sumu 130 000,-Sk bola vystavená od firmy DELL 

Praha. Objednanú výpočtovú techniku z Prahy dostali do školy 27.12., teda krásny vianočný 

dar.  

Napísali o našej ZŠ 

Tento úspešný čin bol zverejnený dňa 24.10.2002 v Hospodárskom denníku, okrem iného tu 

bolo uvedené: „... 1. miesto ZŠ Vlčkovce, ktorej sa podarilo nazberať 15 000 viečok, čo je 49 

kusov na žiaka. Do súťaže sa zapojilo 524 ZŠ, ktoré spolu nazbierali 97 498 viečok. Odmenu 

13 000,-Sk dostane aj ďalších 9ZŠ...“ 

Radosť mali nielen žiaci a vyučujúce, ale všetci občania, ktorí sa o tomto úspechu dozvedeli 

aj z Občasníka. Pre vysvetlenie, žiaci zbierali viečka z obalov masla Rama.  



V Trnave navštívili divadelné predstavenie „Popolvár“ a o mesiac 6.12. „Veselý zajac“. Pred 

odchodom na vianočné prázdniny si deti pod jedličkou odovzdali darček a bavili sa pri 

diskotéke. 

Základná škola s Materskou školou pre 1. – 4. ročník 

V závere roka sa pripravilo vedenie školy na právnu subjektivitu. Ako už bolo uvedené, nový 

právny subjekt bude od 1.1.2003 s názvom Základná škola s Materskou školou pre 1. – 4. 

ročník. 

CIRKEVNÝ ŽIVOT V OBCI 

20 – C + M + B – 02  

Nástupom nového roka doznievala vianočná atmosféra. 20 – C + M + B – 02 je letopočet, ktorý 

píšeme v tomto čase kriedou na dvere. Pripomína nám, že Boh je Pánom času a dejín. 

Christus Mansionen Benedicot. Pane žehnaj tento dom a všetkých, čo chodia dnu a von! 

Je to symbol sviatku Troch kráľov. 

Dobrá novina 

Už ôsmy rok opúšťali tisíce deti na Slovensku teplo a pohodlie svojich domovov a vydávali sa 

ohlasovať radostnú zvesť o narodení Božieho dieťaťa. Svojou službou zároveň zmierňujú 

biedu tých, ktorí každodenne bojujú o prežitie. Touto cestou sa vybrala aj 12-členná skupina 

našich detí – koledníkov a p . Anna Králiková, s Dobrou novinou. Ani mrazivé počasie im 

neubralo z nálady, priniesť do príbytkov vinše šťastia, zdravia, pokoja. Pre deti v Keni, 

Sudáne, Ugande a Mali sa im podarilo vyzberať 8 200,-Sk. Úsmev na tvári nielen detí, ale aj 

dospelých vyvolal oznam p. farára a pochvala, pretože o 500,-Sk prevýšili kamarátov 

z Križovian. Tak to už medzi nami susedmi býva. 

-Pašie- 

Po veselých fašiangoch sa čas prehupol do Veľkej noci. Obrady v kostole začali na Kvetnú 

nedeľu svätením bahniatok – jaberátok. V kostole zazneli Pašie – obraz Utrpenia Krista 

v podaní Františka Širokého, postava Piláta predstavil p. Ladislav Horváth z Križovian, ženu 

spievala Mária Hlavičková, sprievodné slovo Sebastián Lovásik z Križovian, zbor Vlčkovanka. 

Na Bielu sobotu obrady Vzkriesenia celebroval Poliak, páter Krištof z Trnavy. Pekné počasie 

umocnilo dojem z večerného sprievodu dedinou. 

Spevokol z Bratislavy 

V nedeľu 7.4. hosťoval v kostole spevokol z Bratislavy z farnosti Dlhé diely. Omšu spestrili 

moderným mládežníckym podaním piesní s doprovodom gitary. 

Prvé sväté prijímanie 

Dňa 9.6. bolo 14 detí (9 chlapcov a 5 dievčat) na Prvom svätom prijímaní. Dôstojne pripravená 

slávnosť, zapojené boli všetky deti – prvoprijímajúce, sprievod kostolom, úvodná báseň, prosby 

detí, obetné dary, slová vďaky mladého d. p. Jozefa Kempa, aj počasie prialo tomuto 

sviatočnému dňu. To všetko pridalo kráse a čistote detí. 

25. výročie kňazstva 

V tomto mesiaci oslávil náš pán farár Libor Škriputa 25. výročie kňazstva. 



Novokňazi 

Ďalšia slávnosť bola 15.6., kedy bol v Bratislave vysvätený za kňaza Mário Bosý z Križovian. 

U nás slúžil svätú omšu 23.6. 

Vo fare prvý kaplán 

30.7. privítala p. starostka ďalšieho novokňaza – kaplána Jaroslava Hanzlíka, ktorý bol do 

farnosti pridelený. Po sv. omši udelil novokňazské požehnanie a veriacim pripravil malé agapé 

so záhoráckymi koláčmi. Pochádza zo Závodu, zo Záhoria. Ako spomienku na vysviacku rozdal 

pamätné obrázky. 

Organizačne sa na cirkevnom živote podieľala ekonomická rada. Rozdelené boli úlohy spojené 

s upratovaním, výzdobou kostola, čítanie žalmov, vo vstupe do kostola pribudla nástenka. 

Farská púť 

V nedeľu 22.9. bola farská púť do Šaštína, pri príležitosti 75. výročia povýšenia našej národnej 

svätyne na Baziliku. 

V októbri dominovali naše hody. Sobotňajšia predhodová omša bola pri príležitosti výročia 

sobáša manželov Horváthových. 

Nový spolok BBSJ 

Na podnet kňaza z Litavy bol u nás založený Spolok Bratstva Božského Srdca Ježišovho 

(BBSJ). Prihlásilo sa 37 členov. 

Dlhoročnú tradíciu má Spolok Svätého Ruženca, ktorý eviduje 120 členov. 

Zbierky veriacich 

20. októbra bola misijná nedeľa. Pri tejto príležitosti bola zbierka, vyzbieralo sa 7 600,-Sk. 

Výsledok zbierky na kúrenie kostola bol 12 100,-Sk, v Križovanoch 10 600,-Sk. Ďalšia zbierka 

bola 27.11. určená pre Charitu a 25.12. bola farská ofera. 

Po dlhom čase bola v podvečer 2. novembra pobožnosť na cintoríne s modlitbami za 

zomrelých. Pán farár pri tejto príležitosti vysvätil Dom smútku. 

Birmovanie 

V nedeľu 3.11. bola vo farskom kostole birmovka. Spolu bolo 80 birmovancov z Križovian 

a Vlčkoviec, ktorí prežívali sviatok kresťanskej dospelosti. 

V dňoch 13. – 21.11. bola Trnavská Novéna. Ctitelia Panny Márie Trnavskej aj v našom kostole 

vyjadrovali úctu pobožnosťami pri obraze P. Márie Trnavskej. 

Skupina veriacich hlavne žien udržiava tradície viacero pobožností, napr. v marci Deviatnik 

k Sv. Jozefovi, v utorkové večery Večeradlo a ďalšie. 

17.11. spestril omšu malý Lukáš Cabadaj, ktorý svojim plačom dal občas najavo, že krst je jeho 

sviatkom. 

 

 

 



Rok Svätého Ruženca  

Ruženec Svetla 

December začal svätením adventných vencov na prvú adventnú nedeľu 1.12. Týmto dňom 

vyhlásil Svätý Otec „Rok Svätého Ruženca“. Pri tejto príležitosti bol prečítaný list Otcov 

biskupov, v ktorom vyzývali k modlitbe nového Ruženca Svetla a tiež k čítaniu Sv. Písma. 

Čarovné Vianoce 

Deti v klube Srdiečko sa pripravovali na Jasličkovú pobožnosť. Pán kaplán vyzval deti, aby za 

každý svoj dobrý skutok doniesli vymaľovanú ľubovoľnú škatuľku. Zo všetkých symbolických 

dobrých skutkov – škatuliek, postavili pod vianočný strom Betlehemskú maštaľku. 

24. decembra nosili miništranti do príbytkov Betlehemské svetlo. Boli veľmi usilovní, veď 

vyzberali 5 000,-Sk, zatiaľ čo ich križovanskí kamaráti 3 000,-Sk. V tento deň sa rozsvietili 

vianočné stromčeky nielen v domácnostiach, ale aj v kostole. Vysoký vianočný strom pred oltár 

darovala rodina Glassová. Ďalší menší svietil pred Betlehemom aj pred kostolom. Pred 

polnočnou omšou zneli v kostole vianočné piesne Vlčkovanky. 

V obci absentuje organista. Nedeľné omše doprevádzajú organisti z Križovian, striedavo Eva 

Brocková a Sebastián Lovásik. Cez pracovné dni je to iba spev prítomných. 

POLITICKÉ STRANY, HNUTIA 

Miestna organizácia ĽS HZDS 

V miestnej organizácii HZDS – ĽS došlo k zmenám. Výbor pracoval po výročnej členskej 

schôdzi v pozmenenom zložení. Predsedom bol Rudolf Križanovič, pokladník Juraj Kudláč, 

tajomník Mária Madarová.  

Založenie HZD 

Dňa 20.4. bol výbor doplnený o Mariána Miškolciho a Denisu Štefákovú. Dňa 10.8. sa obidvaja 

spolu s Jaroslavom Jakubechom odpojili a založili šesťčlennú organizáciu Hnutie za 

demokraciu (HZD). Zároveň sa vzdala členstva v ĽS HZDS Božena Štefáková. Organizácia ĽS 

HZDS si tak udržala iba 10 členov. 

I napriek malému počtu členov, sa aktívne zapájali do podujatí v obci. Okrem výročnej schôdze 

sa konali 4 členské schôdze a 5 výborových. 

Finančnou čiastkou 1 000,-Sk podporili pri príležitosti MDD deti ZŠ aj MŠ. 

Vatra zvrchovanosti 

Návštevy HZDS 

Hlavným podujatím bola Vatra zvrchovanosti dňa 19.7. Hosťami podujatia boli zástupcovia 

Okresnej kancelárie HZDS páni Mahut, Prokopová, Ing. Antal Ľubomír, starostovia okolitých 

obcí a sponzori podujatia. Pre deti bolo pripravených 200 balíčkov. Balíčky pre deti pripravili 

aj k Mikulášskemu posedeniu. 

Členovia sa zúčastňovali na mítingoch v okolí. Nezabudli ani na humánny skutok, ktorý 

prejavili návštevou svojho člena Štefana Nemčeka, ktorý po amputácii nohy je odkázaný na 

invalidný vozík.  



Úspešní boli aj v komunálnych voľbách, kde obsadili post zástupcu starostu a štyroch 

z deviatich poslancov OZ. 

Na okresný snem HZDS bol navrhnutý Rudolf Križanovič, náhradníčka Mária Madarová. Do 

Okresného predstavenstva bol navrhnutý Bc. Juraj Kudláč. 

Dedinská organizácia Strany demokratickej ľavice 

Činnosť DO SDĽ Vlčkovce sa podľa opisu jej predsedu Ing. Milana Šimu vyvíjala nasledovne: 

„Na výborovej schôdzi DO SDĽ konanej dňa 10.4.2001 po diskusii došlo väčšinou hlasov 

členov výboru k návrhu na ich osobné ukončenie členstva v SDĽ a DO vo Vlčkovciach. 

Zároveň traja členovia strany a výboru si neprevzali stranícke legitimácie v rámci výmeny za 

staré. Tým prakticky ukončili členstvo v strane. 

Osobné postoje ukončenia členstva v SDĽ zdôvodňovali najmä tým, že SDĽ sa rozčlenila na 

dve platformy, dva smery, ktoré presadzovalo krídlo Petra Weissa. Došlo k politickej kríze 

v SDĽ. Vedenie strany a členovia Republikového výboru SDĽ nedostatočne obhajovali vlastnú 

politiku ako i záujmy a potreby členov a sympatizantov SDĽ. 

V DO SDĽ nastal problém vysokého veku, zdravotné hľadisko na zotrvanie v strane. 

Nezáujem o členstvo 

Z prieskumu v obci sa ukázalo, že občania obce, sympatizanti, nemajú konkrétny záujem 

o členstvo v strane. 

Úlohu predsedu DO SDĽ bolo oboznámiť zostávajúcich členov o výsledku zo schôdze výboru.  

Zostávajúci členovia boli za ukončenie členstva v DO SDĽ vo Vlčkovciach. 

Ukončenie členstva v SDĽ 

O situácii v činnosti DO SDĽ Vlčkovce a jej ukončení členstva v SDĽ bola informovaná 

Okresná organizácia SDĽ v Trnave, v novembri 2002“. 

SPOLKY A ORGANIZÁCIE 

Slovenský zväz protifašistických bojovníkov (SZPB) 

Čas neúprosne letí a účastníkov boja proti fašizmu je čoraz menej. Aj to je dôvod spoločnej 

organizovanosti našich a Križovanských členov, ktorých je spolu 16, z toho sú 4 členovia 

z Vlčkoviec, z nich jediný žijúci priamy účastník 79 ročný Ján Široký a traja sú príbuzný 

priamych účastníkov. Pokladníčkou je Veronika Fuknová z Vlčkoviec. Funkciu predsedu 

naďalej zastáva Vít Kočvara z Križovian. 

Svedectvá v ich zážitkoch zo SNP sa zachovali na podnet OV SZPB v Trnave, boli spracované 

pod názvom „Ako som bojoval proti fašizmu“. Uvedenú literatúru vlastní aj MO SZPB 

v Križovanoch. Okrem iných sú tam uvedené svedectvá aj účastníkov z Vlčkoviec: Ján Pitoňák, 

Ján Široký, už nežijúcich občanov Michal Kollár, Vít Sabo, Viktor Juračka. Zmienka je aj 

o Jánovi Magulovi a Michalovi Retzerovi. 

Rodina Jána Magulu tiež uchovala jeho vlastné písomné spomienky. V Občasníku bol uvedený 

výňatok z tejto smutnej spomienky nebohého Jána Magulu na vojnové časy, pre ktorého bol 

máj v roku 1945 ako sám vypovedal, vykúpením z pekla: 



Spomienka na máj 1945 – Úryvok z Vlčkovského Občasníka 1/2002 

„... 15. novembra 1944 sme sa dostali do zajateckého tábora v Kleidenbachu v severnom 

Nemecku. Ja som mal číslo 53084... Každé ráno v tábore sme dostali 2 dekagramy čierneho 

chleba, asi ¼ litra polievky z kŕmnej repy alebo kapusty. Obyčajne bola polievka bez masti, 

soli, odpornej chuti. Niekedy sa stalo, že sme dostali i kúsok marmelády, tak veľký ako polovica 

palca na ruke. Už po krátkom čase boli takmer denne prípady úmrtia. Stalo sa, že počas celého 

pobytu sme dostali 2krát cigarety po 20. kusoch. Ja som ich vymieňal za chleba. 

... Pracovisko bolo od nášho tábora asi 2 km a tam aj späť sme chodili peši. Pracovali sme na 

úprave terénu – valov pre letisko... Obyčajne na pracovisku sme si urobili ohník a chlieb čo 

sme si ušetrili, sme opiekli tak, že bol až spálený. Potom sme ho rozdrvili a takto upravený na 

spôsob živočíšneho uhlia sme ho jedli. Podobne sme to robili i s kosťami, ktoré sme našli na 

tomto smetisku. Tieto sme potom olizovali. Tak sme zaháňali hlad, ale i nepríjemné hnačky... 

Museli sme opustiť tábor, aby sa nás nezmocnili Američania. Tak hovorili strážnici. Naložili 

nás na nákladný vlak. Zastali sme v poli. Žuli sme trávu a jedli „šóšku“. Ďalej sme šli pešo... 

S kamarátom Lorencom Sedlákom z Majcichova sa nám podaril útek... Domov som prišiel 21. 

mája 1945. Vážil som 45 kg...“ 

Základná organizácia Slovenského zväzu záhradkárov 

Výbor ZO SZZ 

ZO SZZ mala k 31.12.2002 60 členov. Desať členný výbor pracoval v zložení: predseda Milan 

Kollár, tajomník Jaroslav Kocmál, pokladník Viliam Ginga, hospodár Ľubomír Sivák, členovia 

výboru Filip Uhrovič, Alfonz Mihálik, Ján Turanský, František Smák, Ľuboš Valky, Peter 

Kollár. 

Výbor zasadal celkom 5krát a bola zvolaná výročná členská schôdza. Členovia výboru si 

pochvaľovali účasť na prednáškach poriadaných OV SZZ v Trnave. 

45. výročie založenia Slovenskej organizácie zväzu záhradkárov 

Ocenenia členov 

Záhradkári si v tomto roku pripomenuli 45. výročie založenia SOZZ, ktorý bol v roku 1979 

premenovaný na SZZ. Pri tejto príležitosti bolo udelené:  

republikové ocenenie J. Kocmálovi a Ľ. Sivákovi 

okresné ocenenie J. Turanskému a V. Lovásovi 

ocenenie MO SZZ obdržali M. Kollár, R. Križanovič, A. Kocmálová, V. Ginga, A. Mihálik 

Degustácia vína 

30. ročník degustácie vín sa konal 9.2. v priestoroch OcÚ. Zúčastnili sa aj členovia ZO 

Križovany a Majcichov a zástupca farmy FRESH. Celkom bolo vystavených 47 vzoriek (36 

bielych a 11 červených) vín. Šampión z bielych vín bol vyhodnotený Tramín 1997 Farma 

FRESH, z červených Svätovavrinecké 2001 Filip Uhrovič. 12-členná komisia pod vedením 

Ľubomíra Siváka udelila 11 zlatých, 20 strieborných a 3 bronzové medaily. Oceneným 

odovzdal diplomy predseda ZO Milan Kollár a aktivista ZO p. Horváth.  

Výstava ovocia, zeleniny a kvetov 

Výstava ovocia, zeleniny a kvetov sa konala 22.9. Vystavených bolo 68 exponátov od 23 

domácich vystavovateľov a 22 exponátov od 9. vystavovateľov z Križovian. Najviac boli 

zastúpené jablká a zelenina. Výstavu navštívilo 138 občanov a 32 detí z MŠ. Výstavné 



priestory Klubu oživili aranžované kvety Evy Kollárovej. Po skončení výstavy si na exponátoch 

pochutnali deti MŠ a ZŠ. Najviac exponátov vystavoval Filip Uhrovič, ktorý bol za kolekciu 

ovocia ocenený aj na Oblastnej výstave v Trakoviciach. 

Úspech na Celoslovenskej výstavbe s medzinárodnou účasťou 

Najväčším úspechom boli 2 zlaté a 4 strieborné medaily Filipa Uhroviča na Celoslovenskej 

výstave vín v Skalici, v dňoch 2.-4. mája s medzinárodnou účasťou. 

Členovia výboru sa zúčastnili Degustácie vín v Cíferi, Majcichove a Križovanoch. Predseda 

a tajomník ZO sa zúčastnili návštevy družobnej organizácie v okrese Břeclav, poriadanej OV 

SZZ v Trnave. 

Záhradníctvo GRENVEIN Vlčkovce 

Pre členov ZO bola dohodnutá 5% zľava pri nákupe tovaru v záhradníctve GRENVEIN 

Vlčkovce. 

Na obohatenie vedomostí bol doporučená časopis Záhradkár a Poradca 27. K tomuto slúžia aj 

informácie o aktuálnom ošetrovaní plodín vo vývesnej skrinke pred OcÚ. 

Základná organizácia Zväzu zdravotne postihnutých 

 Predsedkyňa ZO Slovenského zväzu zdravotne postihnutých Ing. Mária Cabanová uviedla – 

upresnila dátum vzniku ZO 8.2.2001, eviduje 23 členov. 

Pokladníčkou je Hana Vojtechová, zapisovateľka Ľubica Hildebrandová. Odborné rady 

k aktuálnym problémom poskytovali pracovníci terénneho centra v Seredi Eduard Šúry 

a Zoltán Nady. 

Pre členov uskutočnili veľkonočné a vianočné posedenie. Navštívili divadelné predstavenia 

v Nitre, Bratislave, Trnave. Sedem členov sa zúčastnilo rekondičného pobytu v Jasnej pod 

Chopkom. Tieto pobyty zabezpečuje Sorea. 

Spolupracujú so ZO ZZP v Seredi. Zúčastnili sa aj na ich výročnej schôdzi a reprezentačného 

majálesu. 

Klub dôchodcov 

Púť do Šaštína 

Činnosť Klubu dôchodcov bola v tomto roku skromnejšia ako po iné roky. Prvou akciou bola 

púť do Šaštína, dňa 20. mája. Bolo to práve na Svätodušný pondelok, z príležitosti tohto sviatku 

slúžil omšu p. biskup Tóth. Po nej sa uskutočnila Krížová cesta. Po príjemnom oddychu 

a stretnutí s bývalou organistkou Angelikou, ktoré sa neobišlo bez piesní, nasledoval návrat 

domov. 

Prezenčné akcie 

30. júla sa 45 členiek klubu zúčastnilo prezentácie výrobkov pre domácnosť v Seredi. 

Spestrením bolo vystúpenie spevákov Grety Švercelovej a Jozefa Hercoga. Ďalšiu prezentačnú 

akciu uskutočnila firma ORIN, zameraná na zdravotnícke výrobky a magnetoterapiu.  

Muzikál Bátorička 

Pekným kultúrnym zážitkom bola návšteva muzikálu Bátorička v divadle Andreja Bagara 

v Nitre. Autobusový zájazd sa uskutočnil 23. novembra. 



Členmi klubu sú aj mnohí členovia Vlčkovanky, ktorých vystúpenia už boli spomenuté pri 

kultúrnych podujatiach v obci. 

Zo spomienok jubilantov 

Diamantová svadba 

6. októbra si na predhodovej omši obnovili manželský sľub Kamila a Štefan Horváthoví, ktorí 

oslávili diamantovú svadbu. Boli už síce v zázname kroniky uvedení, ale pani Kamila je jednou 

z najstarších členiek klubu, takže oslava bola aj v klube, okrem iného bola vychýrenou 

krajčírkou hlavne slovenských krojov. Manžel Štefan úsmevne opísal ich život od zlatej svadby 

slovami: „Pomaly sa dožívame“. 

Zlatá svadba 

Ďalším jubilujúcim párom boli manželia Blahútoví. Pán František vyjadril svoje spomienky 

takto: „Mladší žijú z nádeje a my starší zo spomienok. Sobáš sme mali 6. januára na Tri krále 

v roku 1952. Za 50 rokov v manželstve sme vďaka Bohu prežili všeličo, aj dobré aj horšie, 

veselé aj smutné. Starali sme sa o výchovu našich dvoch synov, stavali sme dom, svojich 

rodičov sme si vážili a dobre sme si s nimi vychádzali. Teraz ako dôchodcovia sa tešíme zo 

svojich štyroch vnúčat a pomáhame im, ako nám to zdravie dovoľuje. Od roku 1952 som 

nastúpil ešte ako slobodný do Vozovky, kde som pracoval až do nástupu do dôchodku a ďalšie 

4 roky ako dôchodca. Manželka Natália bola výborná a dôsledná krajčírka, no zdravie a roky 

už nedovoľujú v jej obľúbenej práci pokračovať. Ja ešte vďaka dobrému zdraviu pracujem vo 

svojej záhradke a vypomáham aj synovi v Hoste v odborných záhradkárskych 

a vinohradníckych prácach.“ 

Veselú povahu, humor a spev aktívne uplatňuje v súbore Vlčkovanka, pri oslavách, pohreboch 

a v kostole. 

Jubilantom i ostatným členom Klubu dôchodcov zostáva zaželať ešte veľa veselých chvíľ 

strávených spoločne, tak, ako si to sami želajú vo svojej hymne. Autorom Hymny Klubu 

dôchodcov vo Vlčkovciach je František Široký, slová zložil na melódiu piesne „Tie ružičky 

červené“: 

František Široký 

Hymna Klubu dôchodcov vo Vlčkovciach 

Klub dôchodcov v našej obci máme,  

v zasadačke sa mi stretávame. 

/: Urobíme plány do budúcna, 

o zábavu u nás nie je núdza. :/ 

Každý mesiac v klube sa schádzame, 

oslávencov si tam pozývame. 

/: Všetkým pekne zagratulujeme, 

aj s hrebičkom ich obdarujeme. :/ 

Potom sa to najlepšie začína, 

s pohárikom Živio sa spieva. 

/: Tak sa všetci rozveseľujeme, 

kým to všetko neskonzumujeme. :/ 

Predsedníčka tá sa nesťažuje, 

nakoniec nám všetkým poďakuje. 

/: Že by sme sa v zdraví rozišli 

a nabudúce aby sme prišli. :/ 



Telovýchovná jednota Družstevník Vlčkovce 

Prím v našej Telovýchovnej jednote vždy hrával futbal, avšak podklady predložené výborom 

TJ Družstevník Vlčkovce pre kroniku boli tento rok strohé a pesimistické. 

Kríza futbalového oddielu? 

V súťažiach boli zapojené ako obvykle tri družstvá. Nevydarená jarná časť A-družstva chýbala 

do ďalšieho postupu. K úspechu chýbala dôkladná tréningová príprava a dostatok morálno-

vôľových síl hráčov. 

So záujmom hralo žiacke družstvo. 

Naši hráči A-mužstva si zmerali sily s futbalovými oddielmi Trstín, Horná Krupá, Zvončín, 

Pavlice, Bíňovce. 

Družstvo dorastu hralo s družstvami Dolné Orešany, Lovčice, Bohdanovce, Madunice, 

Majcichov, Opoj. 

V areáli TJ boli dobudované striedačky, no zakrátko sa pod ne podpísali dobrodinci svojim 

maliarskym a silovým umením. 

Na sviatok MDD pripravili športovci deťom radostné popoludnie. 

Rehabilitačné a posilňujúce cvičenie 

Naďalej pokračovalo rehabilitačné cvičenie žien, cvičenie dievčat, aj kulturistov. Rehabilitačné 

cvičenie žien sa postupne zredukovalo z dvoch na jeden krát v týždni. Získané návyky môžu 

ženy uplatňovať – využívať pri individuálnom domácom cvičení. 

Poľovnícke združenie Vlčkovce – Opoj 

Poľovnícke združenie Vlčkovce – Opoj evidovalo 26 členov, prijatí boli traja noví členovia. Za 

predsedu združenia bol znovu zvolený Ing. Ľubomír Doležaj. Do Okresnej Kynologickej 

komisie bol schválený Vlastimil Polakovič. Do Rady Regionálneho SPZ Trnava Tibor Kajdači, 

na snem Ing. Ľubomír Doležaj a Tibor Kajdači. 

Výsledky lovu 

Počas roka bolo ulovených 11 kusov srnčej zveri, 76 zajacov, 113 bažantov. Škodná zver bola 

ulovená v počte 23 líšok, 3 tchory, 17 vrán, 26 strák, 8 túlavých psov, 23 túlavých mačiek. 

Na zimné obdobie bolo zakúpené 100 kg kamennej soli s vitamínmi. V priebehu roka sa 

ukázalo, že stavy malej zveri majú rastúci trend, až na bažantov. 

Prekvapenie v revíre 

Milým prekvapením v našom revíre je výskyt diviačej zveri a tento rok bol po prvýkrát 

v novodobej histórii PZ zaregistrovaný aj úlovok lanštiaka (vlaňajší diviak).  

Pokračovalo zazverenie 

Produkcia diviny stúpla na 0,7 kg/ha (vlani 0,52), čo je spôsobené hlavne nárastom stavov 

a úlovkov zajacov po vlaňajšom vypustení zajacov na Horné pole. V tomto roku pokračovalo 

zazverenie Hája, vypustením 25 divých králikov, 5 bažantov a 20 sliepok. 

Brigádnická činnosť predstavuje 2225 hodín, v čom sú zahrnuté hodiny za starostlivosť 

o krmelce a funkčné. 



Kárne opatrenia 

Proti členom, ktorí si neplnia základné povinnosti a porušujú disciplínu v PZ, bolo udelených 

päť kárnych opatrení. 

Lesný ubariát, pozemková spoločnosť Vlčkovce 

Podľa údajov v Kronike obce Hoste vydala urbariárny patent „Tereziánsky urbár“ Mária 

Terézia počas svojej vlády v rokoch 1740 – 1780. 

Z histórie urbáru 

Kronika starého Farkašína datuje vznik Urbáru začiatkom 18. storočia. Autor Fraňo Štefunko 

ďalej uvádza, že „počas komasácie (1851 – 52) nášho chotára bolo vo Farkašíne 40 

poldomových sedliackych usadlostí a každá z nich mala 3 jutrá hája z celkového vlastníctva 

40,7 uhorských jutár ornej pódy, (1 poldom = 1,3872 ha) 1 uhorské jutro = 1200 štvorcových 

siah. Niektoré pasienky sa ešte dlho po komasácii užívali spoločne, hoci boli knihované na 

majiteľov, až neskôr si ich majitelia skutočne i rozparcelovali. Keďže všetky majetky gazdov 

boli rovnako veľké, uľahčovalo to spoločné hospodárenie v urbáre. Takto pásli na lúkach, 

gazdovali v háji, kde všetky práce robili kolektívne a výsledky si delili losovaním. Starali sa 

o obnovu a údržbu hája.“ V obci sa tradovali Urbárske bály (zábavy). 

Obnovenie a zjednotenie vlastníkov podielov 

Združstevňovaním sa situácia zmenila. Háj si privlastňovali Majcichovčania. Až v roku 1992 

začal pokus o obnovenie, zjednotenie vlastníkov podielov. Bol to boj o dokazovanie 

vlastníctva, ktorého sa ujali František Šuran a Alfonz Mihálik. Päť rokov sa obetavo usilovali 

vysporiadať vzťahy, čo si žiadalo niekoľko ciest do Dunajskej Stredy a množstvo dokladov 

z katastra v Trnave. 

Pán František Šuran poskytol pre tento kronikársky záznam nasledovné údaje o vzniku Lesného 

urbariátu, pozemková spoločnosť Vlčkovce. 

Najstaršia zmienka o Urbárskej obce Farkašín 

Najstaršia dokladovaná zmienka o Urbárskej obci Farkašín pochádza zo 7.11.1931. Je to 

zápisnica z voľby jej predstavenstva. Za predsedu bol zvolený Ján Falath, členovia Ján 

Bohunický, Michal Martinkovič, Ján Šuran, František Mercel, Augustín Bošácky. 

Kronika 

Zápisnica je súčasťou vzácnej zachovanej kroniky Urbárskej obce Farkašín. Jej titulná strana 

začína nápisom V mene Božom! podpísaná predsedom, dátumom 27.XI.1931 a pečiatkou. Je 

v nej veľa zaujímavostí, dôsledne uvedený dátum, hodina, miesto zasadnutí. Napríklad: „Valné 

zhromaždenie jednohlasne ustálilo, že keď sa niekto nezúčastní spoločných povinných prác, 

musí zaplatiť dennú mzdu 12 čsl korún do urbariarskej pokladne“. Ďalej sa uvádza, že mladí 

členovia boli pri vstupe do spolku pokrstení a volili si aj krstných otcov. „Pokrstenci sa 

vymenili a počastovali ostatných vínom. Pri pohári vína bola veselosť. Všetci boli dobre 

naladení. Spívala sa pieseň kola. Každý člen si svoju obľúbenú pieseň zanôtil. Počuli sme 

krásne starých otcov nôty. 

Aby sa dodržali hranice zákona o 11 hodine večer sa všetko rozišlo“. 



Posledná záznam je z 23.1.1952, kedy bola voľba nového výboru s predsedom Jozefom 

Šulecom, podpredseda a pokladník Michal Martinkovič, zapisovateľ Aladár Štefunko, lesná 

garda Královič Ján, desiatnici Široký Alojz, Šulec Ján, Bošácky Ján, Šturdík Jozef. 

Nový správca – nájomca 

V roku 1952 prevzalo hospodárenie predstavenstvo JRD. Dňa 19.2.1959 prešlo užívanie 

lesného urbáru do správy – nájmu na Lesný závod Dunajská Streda. Užívanie bolo zabezpečené 

nájomnou zmluvou a jej ďalším predĺžením, ale už s novozaloženým Lesným urbariátom, 

pozemkovým spoločenstvom Vlčkovce až do 31.12.1998. 

Chránený prírodný výbor 

Dôvodom pre jej zrušenie s uvedeným nájmom bola skutočnosť, že Okresný úrad životného 

prostredia v Trnave vyhlásil dňa 6.6.1994 lokalitu Vlčkovský háj za „Chránený prírodný 

výtvor“. Výpoveď zmluvy nájomca zdôvodnil tým, že náklady spojené s údržbou lesu 

prevyšujú možnosti ich získania z veľmi obmedzenej ťažby dreva. (Týmto sa dostalo vedenie 

jestvujúceho Lesného urbariátu do....) 

Lesný urbariát, pozemková spoločnosť Vlčkovce bol ustanovený dňa 12.8.1994 

Zakladajúca členská schôdza 

Počet členov vtedy bol 44. Vlčkovský háj má výmeru 65,2 ha. Z toho však je 13 ha v správe 

Slovenského pozemkového fondu v Bratislave, čo je výmera neidentifikovaných vlastníkov. 

Výbor Lesného urbariátu, poz. spoločnosť Vlčkovce 

Na zakladajúcej členskej schôdzi bol zvolený výbor:  

predseda František Šuran,  

podpredseda Alfonz Mihálik,  

členovia výboru Michal Bohunický, Eduard Falath 

Po skončení nájmu pre PZ DROP Majcichov, bol nájom lokality postúpený PZ Vlčkovce – 

Opoj. 

Miestna organizácia Slovenského červeného kríža 

Hromadný odber krvi 

Činnosť MO SČK sa v tomto roku sústredila na získanie darcov krvi a zorganizovanie dvoch 

odberov. Hromadný odber krvi sa uskutočnil v dňoch 8. apríla a 2. decembra. 

Bezpríspevkového darcovstva krvi sa v tomto roku zúčastnili 28. naši spoluobčania, ktorí týmto 

činom prispeli k záchrane toho najcennejšieho – zdravia, či života. Boli to: Pavol Kucman, Ing. 

Branislav Belák, Bc. Juraj Kudláč, Miroslav Axman, Miroslav Kubov, Viliam Ginga, Ľubomír 

Sivák, Jozef Miklovič, Denisa Štefáková, Marta Králiková, Eva Kráľovičová č.d. 12, Ing. 

Sabína Klačová, Jaroslav Silný, Pavol Mihálik, Pavol Kalivoda, Ing. Roman Miškolci, Ing. 

Lubomír Dano, Tibor Dano, Novanský Radovan, Valéria Orešanská, Lubomíra Pukancová, 

Vincent Brestovanský, Marián Brezík, Štefan Ševčík, Miroslav Koštial, Štefan Žgančík, Alena 

Madarová, Inka Sersenová. 

 

 



Pomoc sponzorov 

Sponzormi MO SČK, hlavne posedenia po odbere boli OcÚ Vlčkovce, p. Hesková, Hostinec 

u Michala, Plynmont Pavol Hanus, Anna Ištvanovičová, Mgr. Krechnák, Maroš Repiský, 

Danipek Trnava, Železničná spoločnosť a.s. 

Jednota – spotrebné družstvo 

Vedenie družstva prevzala Ing. Mária Cabanová. Združených je 21 členov. V marci sa stretli 

na výročnej členskej schôdzi. Formou návratky majú členovia podiel 200,-Sk. Okrem toho za 

každý nákup nad 1000,-Sk majú 20% zľavu (v Jednote). 

POČASIE A MIMORIADNE UDALOSTI 

Ako nám v roku 2002 prialo počasie?  

Nový rok sa zrodil do mrazivej zimy. V závere januára však prišlo náhle nezvyklé oteplenie. 

29. januára vystúpila teplota až na +14°C. 

Sychravé predveľkonočné dni vystriedalo krásne jarné počasie na Veľkú noc, s teplotou 17 až 

20°C. Zakrátko sa však znovu ochladilo, pridal sa vietor. 

S blížiacim sa májom sa vylepšovalo aj počasie. Rekordne teplo bolo v prvé májové dni 28 až 

30°C. Medard priniesol prehánky, pranostiku však nenaplnil. „Kvapka síce padla“, ale 

vystriedalo ju sucho. 

Rozsiahly požiar 

Leto sa prihlásilo ešte pred prvým letným dňom extrémnymi horúčavami 35 až 37°C. Rekordné 

teploty a nepozornosť občanov pri pálení v záhradách spôsobili rozsiahly požiar, ktorá spôsobil 

nemalé škody súkromne hospodáriacim roľníkom Vlčkoviec a Križovian. 

Vyzdobená obloha 

Obloha skrásnela v jedno letné prázdninoví poludnie, kedy sa objavila nádherná dvojitá dúha. 

Záplavy 

V auguste boli časté výdatné, aj celodenné dažde, ktoré vyvrcholili 12. – 13. augusta. Chvála 

Bohu záplavy, ktoré zúrili na Dunaji, v Rakúsku, Nemecku, v Čechách, aj na strednom 

Slovensku, nás obišli. 

Nasledovalo ochladenie, ktoré pretrvávalo aj v septembri. Síce jasné dni, už striedali chladné 

noci. Veľmi silný vietor bol 27. a 28. októbra. Na dušičkové dni sa striedali pekné dni 

s daždivými. 

Storočné rekordné teploty 20°C boli 15. novembra, pekné dni s občasným dažďom pretrvávali.  

Prvý sneh začal padať na Luciu 13.12. V priebehu noci sa ochladilo z +10°C na -10°C. 

Vianoce boli pekné biele, ale v posledné tri dni vystúpila teplota na +5 až +9°C. 

Ceny základných potravín 

Náhle zmeny a výkyvy počasia ovplyvnili aj prírodu. Veľmi slabá bola úroda jablka. Sucho 

spôsobilo ich opadávanie. Problémy v poľnohospodárstve i celková ekonomická úroveň sa 

odzrkadľovali v cenách potravín. 

Ceny základných potravín zo 4.12.2002 v predajni Hesková boli nasledovné:  

múka 11,90 Sk/kg  

mlieko 16,30 Sk/l  

ryža 23,-Sk/kg  

strúhanka 9,-  



kura 66,-Sk/kg  

cestovina 18,-  

čaj 12,10 Sk/20ks  

cukor 28,30 Sk/kg  

chlieb 23,70 Sk/2kg  

soľ 7,20 Sk/kg  

olej 60 Sk/l  

ocot 13,70  

granko 34,80 Sk/200g 

 

Tragická udalosť 

Žiaľ, práve v týždni pred sviatkami Všetkých svätých sa odohrala tragédia. Náš rodák, občan 

Križovian vo veku 51 rokov spáchal samovraždu vo vlastnom dome. 

To všetko nám rok 2002 priniesol. 

Pri písaní kroniky za rok 2002 boli použité pomôcky: 

Zápisnice zo zasadnutí Obecného zastupiteľstva vo Vlčkovciach. 

Občasník, časopis OcÚ Vlčkovce.  

Vyhodnotenie činnosti jednotlivých strán, hnutí, organizácií, klubov.  

Kronika Urbárskej obce Farkašín. 

Kronika starého Farkašína. 

Kronika obce Hoste. 

Rozhovor s občanmi Vlčkoviec.  

Vlastné pozorovanie.  

 

Kronikársky záznam obce Vlčkovce za rok 2002 bol prerokovaný v Obecnej rade vo 

Vlčkovciach, ktorá ho dňa 8. júla 2003 schválila. 

 

 

 

 

 

 

 

 

  


